
رئیس اتاق اصناف ایران اعلام کرد

تدوین طرح هوشمندانه تامین و توزیع 
کالا در شرایط خاص

رئیس اتاق اصناف ایران از تدوین طرح هوشمندانه تامین و توزیع کالا در شرایط خاص از سوی اتاق 
اصناف ایران، خبر داد.به گزارش ایسنا، قاسم نوده فراهانی، ضمن اشاره به اعلام آتش بس جنگ ۱۲ 
روزه و همچنین تجربه موفق با مدیریت هوشــمندانه بازار در شرایط اخیر، اظهار کرد: اتاق اصناف 
ایران با تدوین و ابلاغ برنامه ای به اتاق های اصناف سراسر کشور برای هر وضعیتی از جمله ماهیت 
ناپایدار و شــکننده تحولات منطقه ای یا نقض احتمالی آتش بس از سوی آن رژیم متجاور، آمادگی 
کامل داشته و اقداماتی پیشگیرانه و میدانی را در دستور کار قرار دارد. این برنامه به دفتر معاون اول 
رئیس جمهور اعلام و مورد تایید و تقدیر قرار گرفته است.رئیس اتاق اصناف ایران خاطرنشان کرد: 
بر اساس این برنامه، گشت های بازرسی منظم در نوبت صبح و عصر با مشارکت اتحادیه های صنفی، 
سازمان های صمت، جهاد کشاورزی، استاندارد، تعزیرات حکومتی و … تداوم خواهد یافت و پایش 
روزانه بازار، رصد موجودی و قیمت اقلام اساســی و ارســال گزارش به اتاق اصناف ایران به صورت 

منظم انجام خواهد شد.
وی در خصوص پیش بینی ســناریوهای جایگزین برای تامین و توزیع کالا در صورت بروز اختلال 
و شناســایی نقاط آســیب پذیر در زنجیره تأمین اظهار کرد: با توجه به فراوانی کالا و احتمال تکرار 
خریدهای هیجانی از سوی مردم در برخی از شهرها، در هر استان و شهرستان برنامه ریزی های لازم 
انجام شــده اســت. ضمن اینکه هماهنگی با فرمانداری ها و دستگاه های اجرایی برای اجرای فوری 
اقدامات پدافند غیرعامل صنفی )از جمله استقرار نانوایی های سیار، سکوهای توزیع و تامین ذخایر 

میدانی( پیش بینی شده است.
این مقام صنفی افزود: در این راســتا نقش رسانه های محلی به منظور آرام سازی فضای روانی بازار 
و خنثی ســازی موج شایعات در شــرایط احتمالی آینده نیز بسیار موثر است. مردم باید بدانند که 
چه اقداماتی برای تامین مایحتاج ایشــان در حال اجرا اســت تا دست به خریدهای هیجانی نزنند. 
چراکه این خریدهای هیجانی با فرهنگ ایرانیان در طول تاریخ در تضاد است و چنانچه این چنین 

رفتارهایی صورت نگیرد هیچ کمبودی حتی برای چند روز، احساس نخواهد شد.
نوده فراهانی تصریح کرد: همچنین به منظور تحلیل و تدوین الگوهای عملیاتی برای مدیریت بهتر 
در بحران های احتمالی آینده، مقرر است اتاق های اصناف گزارش  اقدامات صورت گرفته، مشکلات 
و چالش های مشاهده شده و نیز پیشنهادات اصلاحی و تجربیات محلی را به قید فوریت به این اتاق 
اصناف ایران ارســال کند.رئیس اتاق اصناف ایران ضمن تقدیر صمیمانه از تلاش های شبانه روزی 
اصناف در ایام حساس گذشته، ابراز امیدواری کرد: با ادامه همکاری ها، اصناف کشور به عنوان ستون 
اقتصادی جامعه، نقش خود را در تقویــت آرامش، حفظ امنیت اقتصادی و افزایش تاب آوری ملی 

ایفا کنند.

قیمــت طلا در معاملات روز دوشــنبه بازار جهانی، افزایــش یافت و تحت تاثیر 
تهدیــد دونالد ترامپ برای اعمال تعرفه ۳۰ درصدی بــر واردات کالا از اتحادیه 
اروپــا و مکزیک که تقاضا برای این فلز ارزشــمند را تقویت کرد، به بالاترین حد 

در سه هفته گذشته رسید.
به گزارش ایسنا، بهای هر اونس طلا برای تحویل فوری، به بالاترین سطح از ۲۳ 
ژوئن رســید و در ابتدای معاملات روز جــاری،  با ۰.۵ درصد افزایش، به ۳۳۷۱ 
دلار و ۳۴ ســنت رسید. بهای هر اونس طلا در بازار معاملات آتی آمریکا، با ۰.۷ 

درصد افزایش، ۳۳۸۶ دلار و ۲۰ سنت معامله شد.
دونالــد ترامــپ، رئیس جمهور آمریکا، پس از هفته ها مذاکره با شــرکای تجاری 
اصلی واشــنگتن برای دســتیابی به یک توافق تجاری جامع، شــنبه تهدید کرد 
کــه از اول اوت، تعرفه ۳۰ درصدی بــر واردات از مکزیک و اتحادیه اروپا اعمال 

خواهد کرد.
اتحادیه اروپــا و مکزیک هر دو این تعرفه ها را ناعادلانه و مخرب توصیف کردند، 
در حالــی که اتحادیه اروپا اعلام کــرد تعلیق اقدامات متقابــل علیه تعرفه های 
آمریکا را تا اوایل اوت تمدید و همچنان از طریق مذاکره برای دســتیابی به یک 

توافق، تلاش خواهد کرد.
ســرمایه گذاران اکنون، منتظر داده های تورم آمریکا برای ژوئن هســتند که قرار 

اســت سه شنبه منتشر شود تا نشانه های بیشتری در مورد مسیر نرخ بهره فدرال 
رزرو به دســت آورنــد. بازارها در حال حاضــر، انتظار دارند که فــدرال رزرو تا 

دســامبر، اندکی بیش از ۵۰ واحد پایه کاهش نرخ بهره را تصویب کند.
روزنامه وال اســتریت ژورنال جمعه گذشــته، گزارش داد که »آستن گولسبی«، 
رئیس بانک فدرال رزرو شیکاگو، گفت: تعرفه های جدید اعلام شده توسط ترامپ 
می تواند در مورد تورم، نگرانی های جدیدی را ایجاد کند و این امر ممکن اســت 

فــدرال رزرو را مجبور به حفظ وضعیت صبر و انتظار کند.

طلا که اغلب در شــرایط عدم قطعیت اقتصادی به عنوان یک دارایی امن در نظر 
گرفته می شــود، در محیط های با نرخ بهره پایین عملکرد خوبی دارد.

طبق گزارش رویترز، صندوق »اس پی دی آرگلد تراست« که بزرگترین صندوق 
ســرمایه گذاری تحت پشــتوانه طلا در جهان اســت، اعلام کرد دارایی های این 
صنــدوق، ۰.۱۲ درصد کاهش یافت و از ۹۴۸.۸۰ تن در پنجشــنبه، به ۹۴۷.۶۴ 

تن در روز جمعه رسید.
در بازار ســایر فلزات ارزشمند، بهای هر اونس نقره با ۰.۴ درصد افزایش، به ۳۸ 
دلار و ۴۹ ســنت رســید، بهای هر اونس پلاتین با ۱.۱ درصد کاهش، به ۱۳۸۴ 
دلار رســید و هر اونس پالادیوم با ۱.۷ درصد کاهش، ۱۱۹۴ دلار و ۴۰ ســنت 

معامله شد.

یورو لرزید
یورو در معاملات روز دوشنبه بازار جهانی در واکنش به تهدید دولت ترامپ برای وضع 
تعرفه ۳۰ درصدی بر واردات اتحادیه اروپا، به پایین ترین حد سه هفته گذشته نزول 

کرد و در مقابل، دلار آمریکا رشد ملایمی نشان داد.
به گزارش ایسنا، در بازار رمزارزها هم بیت کوین رکورد بالای جدیدی زد و از مرز ۱۲۰ 
هــزار دلار عبور کرد. بزرگترین رمزارز دنیا، تا ســاعت ۹ صبح روز جاری، ۲.۶ درصد 
افزایش داشــت و به ۱۲۲ هزار و ۲۴۸ دلار و ۵۹ ســنت رسید و تتر هم با ۲ درصد 

افزایش، ۳.۰۵۲ دلار بود.
دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، روز شــنبه، جدیدتریــن تعرفه ها را در نامه های 
جداگانــه ای بــه اورزولا فون در لاین، رئیس کمیســیون اروپا و کلودیا شــینبائوم، 

رئیس جمهور مکزیک، اعلام کرد.
اتحادیــه اروپا و مکزیک، این تعرفه هــا را ناعادلانه و مخرب توصیف کردند و اتحادیه 
اروپا اعلام کرد که تعلیــق اقدامات متقابل خود علیه تعرفه های آمریکارا تا اوایل ماه 

اوت تمدید می کند و همچنان برای دستیابی به یک توافق مذاکره ای تلاش می کند.
واکنــش بازار ارز به جدیدترین تهدیدهای تعرفه ای ترامپ در معاملات آســیا، تا حد 
زیادی خاموش بود، اما یورو در اوایل معاملات، به پایین ترین حد در سه هفته گذشته 
نــزول کرد. ارز واحد اروپایی اندکی بعــد، کمی بهبود یافت و با ۰.۱۳ درصد کاهش، 
۱.۱۶۷۶ دلار معامله شــد. دلار آمریکا در برابر پزوی مکزیک، با ۰.۲۸ درصد افزایش، 

به ۱۸.۶۷۶۳ پزو رسید.
استرلینگ با ۰.۱۵ درصد کاهش به ۱.۳۴۷۰ دلار رسید و ین ژاپن با اندکی افزایش، 

به ۱۴۷.۳۱ دلار در هر دلار رسید.سرمایه گذاران به طور فزاینده ای نسبت به تهدیدات 
تعرفه ای ترامپ بی حس شــده اند و آشوب اخیر او در چشم انداز تجارت جهانی، تاثیر 
چندانی در معاملات ســهام نداشــته و فقط اندکی به دلار کمک کرده است. کارول 
کونگ، استراتژیســت ارزی در بانک کامن ولث اســترالیا، گفت: به نظر می رســد که 
بازارهــای مالی اکنون نســبت به تهدیدهای تعرفه ای رئیس جمهــور آمریکا، پس از 
مشــاهده تعداد زیادی از این تهدیدها در چند ماه گذشته، بی حس شده اند. با توجه 
به واکنش محدود بازار، بازارها ممکن است فکر کنند که تهدید اخیر ترامپ، در واقع 
مانوری برای گرفتن امتیازهای بیشتر است.در سایر ارزها، دلار استرالیا با ۰.۱۲ درصد 
کاهش، به ۰.۶۵۶۶ دلار رســید، در حالی که دلار نیوزیلند با ۰.۳۷ درصد کاهش به 
۰.۵۹۸۷ دلار رســیدعلاوه بر اخبار مربــوط به تعرفه ها، ترامپ روز یکشــنبه 
گفــت که اگر جروم پــاول، رئیس فدرال رزرو، کناره گیــری کند، اتفاق خوبی 
خواهد بود و بار دیگر تهدید کرد که اســتقلال بانک مرکزی آمریکا را تضعیف 

خواهد کرد.
معامله گران می توانند با انتشــار داده های تورم ژوئن در روز سه شــنبه، ارزیابی 
بهتری در مورد مســیر آینده نرخ های بهره آمریکا داشــته باشــند. پیش بینی 
می شــود قیمت مصرف کننده آمریکا در ماه گذشته، اندکی افزایش یافته باشد. 
بازارهــا در حال حاضر انتظار دارند که تا دســامبر، فدرال رزرو اندکی بیش از 

۵۰ واحد پایه نرخ بهره را کاهش دهد.
در آســیا، داده های روز دوشــنبه نشــان داد که صادرات چین در ژوئن دوباره 
شــتاب گرفت، زیــرا صادرکنندگان بــرای بهره برداری از آتش بس شــکننده 
تعرفــه ای میان پکن و واشــنگتن پیــش از مهلت توافق ترامــپ در ماه اوت، 

محموله های خود را به ســرعت صادر کردند و همزمان، واردات هم رشد کرد.
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وزیر امور خارجه کشورمان صبح امروز در راس هیاتی تهران را به مقصد چین ترک کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه جمهوری 
اسلامی ایران صبح امروز دوشنبه در راس هیاتی تهران را به مقصد چین ترک کرد.وزیر امور خارجه کشورمان در این سفر ضمن شرکت و سخنرانی در اجلاس 

وزرای سازمان همکاری شانگهای، با وزیر امور خارجه چین و تعداد دیگری از وزرای امور خارجه شرکت کننده در این اجلاس گفتگو و تبادل نظر خواهد کرد.

www.sobh-eqtesad.ir

عراقچی برای شرکت در اجلاس وزرای سازمان 
شانگهای عازم چین شد

info@sobh-eqtesad.ir

شاخص بورس ۳۰ هزار واحد 
رشد کرد

امروز شاخص بازار سرمایه با افزایش بیش از ۳۰ هزار واحد به رقم دو میلیون 
و ۷۰۷ هزار واحد رسید و کانال ۲.۷ میلیون را که پنج روز قبل از دست داده 
بود تصاحب کرد.به گزارش ایسنا، روز یکشنبه شاخص کل بورس اوراق بهادار 
تهران ۳۰ هزار و ۶۰ واحد رشد کرد و به رقم دو میلیون و ۷۰۷ هزار و ۷۲۰ 
واحد رسید.در دومین روز هفته شاخص هم وزن اما ۴۳۱ واحد کاهش داشت 
و در عدد ۸۲۹ هزار و ۵۲۸ واحد ایستاد.امروز تعداد سهام مثبت بورس ۱۵۳ 
عدد و ســهام منفی ۱۶۸ عدد بود. تعداد خریداران به بیش از ۴۰ هزار نفر 
رســید. به طور کلی بازار ۱.۱۲ درصد افزایش داشت. همچنین امروز ۴۵۵ 
هزار فقره معامله به ارزش حدود ۱۵ هزار میلیارد تومان در بازار سهام انجام 
شد.فملی، فارس و وبملت بیشترین تاثیر مثبت را بر شاخص بورس داشتند. 
از نمادهای پرتراکنش نیز می توان به وبملت، وتجارت و خســاپا اشاره کرد.

روز یکشنبه شاخص فرابورس ایران هم افزایش ۵۸ واحد را تجربه کرد و به 
۲۴ هزار و ۶۲۸ واحد رسید. تعداد معاملات امروز فرابورس ۲۸۱ هزار فقره و 
ارزش آن ۱۲ هزار میلیارد تومان بود. شاخص بورس ۳۰ هزار واحد رشد کرد
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و ۷۰۷ هزار واحد رسید و کانال ۲.۷ میلیون را که پنج روز قبل از دست داده 
بود تصاحب کرد.به گزارش ایسنا، روز یکشنبه شاخص کل بورس اوراق بهادار 
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عدد و ســهام منفی ۱۶۸ عدد بود. تعداد خریداران به بیش از ۴۰ هزار نفر 
رســید. به طور کلی بازار ۱.۱۲ درصد افزایش داشت. همچنین امروز ۴۵۵ 
هزار فقره معامله به ارزش حدود ۱۵ هزار میلیارد تومان در بازار سهام انجام 
شد.فملی، فارس و وبملت بیشترین تاثیر مثبت را بر شاخص بورس داشتند. 
از نمادهای پرتراکنش نیز می توان به وبملت، وتجارت و خســاپا اشاره کرد.

روز یکشنبه شاخص فرابورس ایران هم افزایش ۵۸ واحد را تجربه کرد و به 
۲۴ هزار و ۶۲۸ واحد رســید. تعداد معاملات امروز فرابورس ۲۸۱ هزار فقره 
و ارزش آن ۱۲ هزار میلیارد تومان بود. تا قبل از تجاوز رژیم صهیونیســتی 
به ایران در روز ۲۳ خرداد ۱۴۰۴ متغیرهای سیاسی اثر مثبتی بر بازار سهام 
و رشــد شاخص کل داشــت. امیدواری به رفع تنش های سیاسی که با آغاز 
مذاکرات غیرمســتقیم ایران و آمریکا در مسقط پایتخت عمان ایجاد شد و 
هم چنین احتمال تصویب لوایح پالرمو و سی اف تی می توانست اثر مثبتی بر 
بازار سهام داشته باشد؛ چراکه به گفته کارشناسان، حل مناقشات بین المللی 
از یک سو با کاهش ریسک های سیستماتیک و ایجاد شفافیت، فضای امن تری 
برای فعالیت های اقتصادی منجر می شــود و از سوی دیگر، مسیر تعاملات 
ایران با نظام مالی جهانی را هموار می ســازد. عمده کارشناســان معتقدند، 
بازار ســرمایه به لحاظ بنیادی شرایط مطلوبی دارد، اما متغیرهای سیاسی، 
کمبود نقدینگی، عدم اعتماد سهامداران و فعالیت نوسان گیری تاکنون باعث 
شــده تا بازار نتواند آن طور که باید و شــاید رشد کند. با این حال، بورس تا 
قبل از ریزش های اخیر رکوردشکنی کرده و تا کانال ۳.۲ میلیون واحد رشد 

کرده بود.

قطارهای کانتینری بین ایران و 
چین افزایش می یابد

در دیدار مدیرعامل راه آهن با رئیس راه آهن چین، بر افزایش تعداد قطارهای 
کانتینری بین دو کشور تاکید شد.به گزارش ایسنا، جبارعلی ذاکری - معاون 
وزیر راه و شهرسازی - در جریان سفر خود به چین برای شرکت در مجمع 
عمومــی اتحادیه بین المللی راه آهن هــا ) UIC( و نیز دوازدهمین کنگره 
جهانی راه آهن های ســریع الســیر )UIC( با گوژوکســو - رئیس راه آهن 
چین - دیــدار و گفت وگو کرد. رئیس راه آهن چین در این دیدار با اشــاره 
به تعمیق همکاری ها بین دو کشور در سال های اخیر، ازسرگیری قطارهای 
کانتینری بین چین و ایران از ســال ۲۰۲۴ را مثبت ارزیابی و ابراز امیدواری 
کرد: همکاری ها بین دو راه آهن گســترش یابد.وی ایران را شریکی مهم در 
چارچوب طرح »یک کمربند و یک جاده« دانست و بر لزوم هماهنگی برای 
ثبات قیمت ها و تســهیل فرآیندهای گمرکی در کریدور جنوبی تأکید کرد.

مدیرعامل راه آهن ایران نیز با اشاره به روابط تاریخی دو کشور، برنامه راه آهن 
ایران برای توســعه شبکه ریلی و افزایش ترانزیت و حمل بار را تشریح کرد. 
ذاکری به طرح های برقی ســازی و دوخطه کردن کریدور شــرق - غرب در 
ایران، از مرز ســرخس تا مرز رازی، اشــاره کرد و گفت: قرارداد برقی کردن 
حــدود هزار کیلومتر از این محور با هدف افزایش ظرفیت حمل بار ریلی از 
پنج میلیون تن به ۱۵ میلیون تن، با یکی از شرکت های چینی منعقد شده 
اســت.وی با بیان اینکه کریدور شرق - غرب به سه شاخه شمالی، میانی و 
جنوبی تقسیم می شود، گفت: پیشنهادی از طرف راه آهن افغانستان به ایران 
مبنی بر ســاخت خط ریلی از کاشغر چین به افغانستان با خط استاندارد در 
کریدور شــرق- غرب داده شــده اســت. این امر فرصت خوبی برای ایران و 
چین اســت که ارتباط ریلی بین این دو کشور به صورت یکپارچه و با خط 
ریلی اســتاندارد برقرار می شود.ذاکری با اشــاره به سرمایه گذاری تعدادی 
از شــرکت های خارجی در بندر خشــک ریلی آپرین، از راه آهن چین برای 

سرمایه گذاری در این بندر دعوت کرد.

گزیده خبر برگزاری نشســت خبری با حضور رئیس و تعدادی از اعضای جمعیت هلال احمر

بقائی: گمانه زنی ها درباره تغییر واسطه در دور جدید مذاکرات احتمالی قابل 
تایید نیست

بزرگترین قرارداد حوزه انرژی های 
تجدیدپذیر جهان امضا شد

خرید ۱۰۵ هزار تنُ گندم از کشاورزان 
لرستانی

عربستان سعودی، قرارداد خرید برق به ارزش ۸.۳ میلیارد دلار برای هفت پروژه انرژی تجدیدپذیر با ظرفیت 
کلی ۱۵ گیگاوات را امضا کرد که بزرگترین ظرفیت امضا شــده جهانی برای پروژه های انرژی تجدیدپذیر 
در یک مرحله محســوب می شــود.به گزارش ایسنا، در این پروژه بزرگ، شــرکت »آی سی دیبلوآی پاور« 
 )Badeel( »به  عنوان توســعه دهنده اصلی، شــرکت هلدینگ آب و برق »بدیل ،)ACWA Power(
متعلق به صندوق ســرمایه گذاری عمومی و شــرکت »آرامکو پاور« )Aramco Power(، زیرمجموعه 
آرامکوی ســعودی در پروژه کنسرسیوم »آی سی دیبلوآی پاور«، همکاری می کنند.این پروژه ها شامل پنج 
نیروگاه خورشــیدی فتوولتائیک شامل پروژه ۳۰۰۰ مگاواتی »بیشــه« )Bisha( در استان عسیر، طرح 

توسعه ۳۰۰۰ مگاواتی در مدینه، پروژه ۲۰۰۰ ......

بازدید وزیر نیرو و استاندار تهران از پروژه 
انتقال آب سد طالقان

قیمت جدید نان هنوز نهایی نشده است

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی عنوان کرد

امکان راه اندازی بالغ بر ۱۰۰ مگاوات پنل 
خورشیدی در لرستان
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قیمت طلای جهانی اوج گرفت
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برگزاری نشســت خبری با حضور رئیس و تعدادی از اعضای جمعیت هلال احمرگزیده خبر

بقائی: گمانه زنی ها درباره تغییر واسطه در دور جدید مذاکرات احتمالی قابل تایید نیست فرمانده هوافضای سپاه:

دست بر "ماشه" برای هرگونه 
ماجراجویی احتمالی دشمن آماده 

هستیم

فرمانده هوافضای ســپاه تاکید کــرد که دست بر ماشه" همچنان برای مقابله با 
هرگونه خطای محاســباتی و ماجراجویی احتمالی مجدد دشمن آماده هستیم.به 
گزارش ایســنا، سردار موسوی فرمانده نیروی هوافضای سپاه در جریان بازدید 
سرلشکر موســوی رئیس ستاد کل نیروهای مسلح از نیروی هوا فضای سپاه با 
ارائه گزارشــی از عملیات وعده صادق ۳ و دستاوردهای آن برای ملت ایران، 
هماهنگی و هم افزایی این نیرو با ستاد کل، قرارگاه مرکزی حضرت خاتم الانبیاء 
و ســایر نیروهای مسلح کشور در این رویداد بزرگ تاریخی را تشریح کرد .وی 
با اشــاره به آمادگی های عملیاتی و راهبردی نیروی هوافضای سپاه تاکید کرد: 
به فضل الهی و بر اســاس تدابیر ابلاغی "دست بر ماشه" همچنان برای مقابله 

با هرگونه خطای محاسباتی و ماجراجویی احتمالی مجدد دشمن آماده هستیم.

جلسه شورای اقتصاد در سال ۱۴۰۴

عارف: نباید منویات خود را دیکته 
کنیم، به دنبال جنگ نیستیم

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه راهبرد کشور که مقام معظم رهبری نیز 
تایید کرده اند بر این مبنا است 
که با کســی به دنبال جنگ 
نیستیم و با گفت وگو مشکلات 
تأکید کرد:  قابل حل اســت، 
باید شــرایط گفت وگو فراهم 
باشد و شــعار عزت، مصلحت 
و حکمت چراغ راه سیاســت 
خارجی کشور اســت، اما اگر 
کسی نگاهی نامربوط به ایران 
داشته باشــد برخورد سختی 
خواهیم کرد.به گزارش ایسنا، 
محمدرضــا عارف در جلســه 
شورای اقتصاد در سال ۱۴۰۴ 

با اشــاره به عهدشکنی های دشمنان اظهار کرد: در پیش از جنگ ۱۲ روزه بنا بود 
وزیــر خارجه با جمع بندی روشــن در مذاکرات حضور یابد کــه با تهاجم و رفتار 
خشن و غیرانسانی رژیم صهیونیستی روبرو شدیم؛ البته انتظاری بیشتر از این نیز 
از رژیم جعلی نمی رود اما از کشــوری که مدعی عدالت، آزادی و حقوق بشر است 
انتظار نمی رفت که خلاف عهد عمل کند.معاون اول رئیس جمهور در این جلسه که 
رئیس ســازمان برنامه و بودجه، دبیر هیات دولت، معاون علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان رئیس جمهور، وزرای امور اقتصادی و دارایی،  راه و شهرســازی،  تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی و نیرو، ســخنگوی دولت، رئیس شورای اطلاع رسانی دولت و 
مســئولان دستگاه های امر حضور داشتند، با تاکید بر ضرورت حفظ آمادگی کامل 
در برابر شیطنت های احتمالی دشمنان افزود: الان در وضعیت توقف آتش هستیم 
و در لبنان مشاهده کردیم که بیشترین خسارات بعد از آتش بس وارد شد بنابراین 
باید آمادگی کامل داشــته باشیم.وی با بیان اینکه شورای اقتصاد به عنوان یکی از 
مهمترین تشکیلات اقتصادی کشور باید راهبرد آمادگی کامل را در دستور کار قرار 
دهد گفت: دشمنان سرمایه اجتماعی کشور را هدف قرار دادند و در جنگ ۱۲ روزه 
اطمینان داشتند که پس از عملیات نظامی روز اول، می توانند مردم را در روز دوم 
با خود همراه کنند؛ بنابراین دشمنان بر روی سرمایه اجتماعی برنامه ریزی کردند 
و نظام نیز باید در راســتای مطالبات و نظرات مــردم حرکت کند و نباید منویات 
خود را دیکته بلکه منویات مردم را پیگیری کنیم چرا که مردم می خواهند زندگی 
و معیشت آبرومندانه داشته باشــند و باید تلاش ها و اقدامات دولت در این زمینه 
اجرا شــود.عارف در ابتدای ســخنان خود با تبریک پیروزی نظام و مردم در جنگ 
۱۲ روزه خاطر نشــان کرد: در جنگ ۱۲ روزه در روز اول ضربه ای به بخش دفاعی 
و نظامی وارد شــد اما در کمتر از ۱۲ ســاعت با انتصــاب فرماندهان جدید همان 
مسیر خدمت و توانایی فعال شد که برای اولین بار نبود چنین ظرفیتی را مشاهده 
کردیم بلکه در اوایل دهه ۶۰ که هر کدام از حوادث آن دوران برای ســرنگونی یک 
نظام نوپا کافی بود و نیروهایی بزرگ و تاثیرگذار را از دســت دادیم اما آن حوادث 
تلخ با ظرفیت کشــور،  عنایت پروردگار متعال و همراهی مردم پوشــش داده شد..

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه راهبرد کشور که مقام معظم رهبری نیز 
تایید کرده اند بر این مبنا اســت که با کسی به دنبال جنگ نیستیم و با گفت وگو 
مشکلات قابل حل است، تأکید کرد: باید شرایط گفت وگو فراهم باشد و شعار عزت، 
مصلحت و حکمت چراغ راه سیاســت خارجی کشور اســت اما اگر کسی نگاهی 
نامربوط به ایران داشته باشد برخورد سختی خواهیم کرد.معاون اول رئیس جمهور 
از حضور مردم در جنگ ۱۲ روزه که همانند گذشته تاثیرگذار بود قدردانی و تاکید 
کرد: مردم بهترین تودهنی را به دشــمنان و مخالفان زدنــد و اجماع،  همراهی و 
صمیمیت مثال زدنی نشــان دادند.وی همچنین با قدردانی از همبستگی و انسجام 
خوب بخش ها و نهادهای حاکمیتی به ویژه بخش های اقتصادی در جنگ ۱۲ روزه 
ادامه داد: در همان روز آغاز جنگ جلسات دولت برگزار شد و صورتجلسات بخش 
های اقتصادی در اولین جلسه بحران در روز اول تنظیم شد و همه بخش های دولت 
بدون واهمه از اتفاقات در محل کار حاضر شدند و از دیدن صورتجلسات بخش های 
اقتصادی در روزهای اول جنگ احســاس غرور می کردیم و مسائل و تصمیمات با 
همدلی حل می شد و همچنین بین روسا و معاونین اول قوای سه گانه هماهنگی و 

انسجام خوبی ایجاد شده بود.

بقائــی: گمانه زنی ها درباره تغییر واســطه در دور جدید مذاکــرات احتمالی قابل تایید 
نیســت سخنگوی وزارت خارجه با بیان این که »هیچ تاریخ، مکان و زمانی برای دیدار 
ویتکاف و عراقچی تعیین نشــده است«، گمانه زنی ها درباره تغییر واسطه در دور جدید 
مذاکرات احتمالی ایران و آمریکا را قابل تایید ندانست.به گزارش ایسنا، نشست خبری 
» اسماعیل بقائی« سخنگوی وزارت خارجه امروز دوشنبه با حضور رئیس و تعدادی از 
اعضــای جمعیت هلال احمر برگزار شد.»پیرحســین کولیونــد« رئیس جمعیت هلال 
احمر جمهوری اســلامی ایران و تعدادی از اعضای این جمعیت، مهمان نشســت امروز 
ســخنگوی وزارت امور خارجه هستند.حضور رئیس و تعدادی از اعضای جمعیت هلال 
احمر در نشســت سخنگوی وزار خارجهدر این نشست، رئیس جمعیت هلال احمر طی 
سخنانی گفت: در جنگ تحمیلی ۱۲ روزه رژیم صهیونیستی به ایران بیشترین افرادی 
که آســیب دیدند غیرنظامیان بودند.رئیس جمعیت هلال احمر در نشســت سخنگویی 
وزارت خارجه تخریب ۸۲۰۰ واحد مســکونی در جریان حملات به ایران وی  افزود: در 
جریان این حملات ۸۲۰۰ واحد مســکونی تخریب شــد که حدود ۴۰۰ تا از آنها کاملا 
تخریب شده است. همچنین در جریان این حملات ۱۲۶ خانم و ۴۱ کودک به شهادت 
رسیدند.کولیوند همچنین با بیان این که »در جریان این حملات پنج نفر از امدادگران 
ما به شهادت رســیدند«، گفت: رژیم صهیونیســتی در جریان حملات خود، مستقیماً 
نیروهــای امدادی و آمبولانس های ما را مورد هدف قــرار می داد.رئیس جمعیت هلال 
احمر در نشســت سخنگویی وزارت خارجه مستندات جنایت های رژیم صهیونیستی به 
مجامع بین المللی از جمله کمیته صلیب ســرخ ارســال شده استوی با اشاره به وسعت 
جنایت هایی که رژیم صهیونیســتی در جنگ تحمیلی ۱۲ روزه علیه ایران به خصوص 
غیرنظامیــان انجام داد، گفت: مســتندات ایــن جنایت ها را ثبت کردیــم و به مجامع 
بین المللی از جمله کمیته صلیب ســرخ ارســال کرده ایم.وی با بیــان اینکه  به همراه 
نماینده ســازمان صلیب ســرخ در ایران از بخشی  از جنایت های رژیم صهیونیستی در 
اســتان های مختلف کشــور بازدید کردیم، گفت: در این حملات، رژیم صهیونســیتی، 
بیمارستان ها از جمله بخش مراقبت های ویژه را مورد هدف قرار داد.بیش از ۸۰ کشور 
بــا جمعیت هلال احمر ابراز همــدردی کردندکولیوند با بیان اینکه »ما در این ۱۲ روز 
اقســام جنایت های جنگی را از سوی رژیم صهیونسیتی در کشور شاهد بودیم«، گفت: 
بیــش از ۸۰ کشــور  با جمعیــت هلال احمر جمهوری اســلامی ایــران در ارتباط با 
جنایت های رژیم صهیونیســتی علیه کشــورمان ابراز همدردی کردند.رئیس جمعیت 
هلال احمر در نشست ســخنگویی وزارت خارجه شاهد غیرت و شجاعت همکاران مان 
برای امدادرســانی به مردم بودیم وی با بیان اینکه »در جریان این حملات ما سوختن 
خانه های مردم، تکه تکه شــدن کودکان و مردم مــان را دیدیم«، به عمق جنایت های 
رژیم صهیونیســتی در این جنگ ۱۲ روزه اشاره کرد و گفت: به رغم این جنایت ها، ما 
شــاهد غیرت و شــجاعت همکاران مان برای امدادرســانی به مردم بودیم. استفاده از 

مکانیزم ماشــه، هیچ مبنای حقوقی و بین المللی نداردبقائی در ادامه در این نشست در 
پاسخ به سوالی در مورد تهدید اروپایی ها به استفاده از مکانیسم ماشه علیه ایران تاکید 
کــرد: این موضوع هیــچ مبنای حقوقــی و بین المللی ندارد.وی ادامــه داد: تهدید به 
استفاده از این ساز و کار، یک  کار سیاسی و اقدامی در راستای تقابل با ایران است که 
در صــورت وقــوع چنین اتفاقــی با واکنش مقتضی از ســوی ایران روبه رو می شــود. 
مسئولیت کشورهای اســلامی و منطقه در ارتباط با جنایت های رژیم صهیونیستی در 
فلســطین سنگین استسخنگوی وزارت خارجه در بخش دیگری از صحبت های خود در 
پاسخ به سوالی در ارتباط با ادامه  جنایت های رژیم صهیونیستی علیه مردم غزه گفت: 
در  مدت اخیر شاهد بودیم که صدها نفر از مردم غزه در صف های توزیع غذا به صورت 
عمد مورد حمله رژیم صهیونیســتی قرار گرفتند و به شهادت رسیدند.وی با بیان اینکه 
»مسئولیت  کشورهای اسلامی و منطقه در ارتباط با جنایت های رژیم صهیونیستی در 
فلســطین سنگین است«، گفت: عدم اقدام جدی در این ارتباط باعث تداوم و گسترش 
جنگ افروزی و توســعه طلبی  رژیم صهیونیستی می شود  .بقائی ادامه داد : کشورهای 
منطقه باید به این موضوع توجه داشــته باشــند که جنایت های رژیم صهیونیســتی و 
توسعه طلبی  آن به یک منطقه محدود نمی شود هیچ تاریخ، مکان و زمانی برای دیدار 
ویتکاف و عراقچی تعیین نشــده استســخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاســخ به 
ســوالی در ارتباط با اخبار منتشر شــده در ارتباط با دیدار  »استیو ویتکاف«، مذاکره 
کننده آمریکایی و »سید عباس عراقچی« در آینده نزدیک گفت: در این خصوص هیچ 
تاریخ، مکان و زمانی تعیین نشــده ا سفیر ایران در فرانســه با خانم اسفندیاری دیدار 
داشته اســتبقائی در پاســخ به ســوالی در مورد آخرین وضعیت خانم »اسفندیاری« 
شــهروند بازداشت شده ایرانی در فرانسه گفت: سفارت ایران در فرانسه با جدیت پیگیر 
وضعیت این شــهروند ایرانی اســت ، پیگیری ها تا حدودی جواب داده است و می توانم 
بگویم به صورت مســتمر دیدارهای کنسولی با خانم اسفندیاری داریم، در دو روز اخیر 
سفیر ایران در فرانسه با ایشان دیدار داشته است، وکیلی که توسط سفارت برای ایشان 
گرفته شده پیگیر وضعیت ایشان هســتند.وی تاکید کرد: امیدواریم در روزهای آینده 
تحولات مثبتی در مورد پرونده ایشان انجام شود.با روسیه در ارتباط با مسائل هسته ای 
همکاری های خوبی داریم ســخنگوی وزارت خارجه  ایران همچنین در مورد خبر اخیر 
آکســیوس در ارتباط با تاکید روســیه مبنی بر اینکه ایران باید غنی سازی صفر داشته 
باشد و واکنش روز گذشته وزارت خارجه روسیه به این خبرگفت: ما هر چند وقت یک 
بار شــاهد انتشار اینگونه اخبار برای ضربه زدن به روابط ایران با کشورهایی هستیم که 
با آنها ارتباط داریم.وی با بیان اینکه »وزارت خارجه روسیه و همچنین سفارتخانه این 
کشــور در تهران در این ارتباط به صورت صریح موضع گرفتند«، خاطرنشان کرد: این 
خبر ســاختگی بود و این اولین بار نیست که اینگونه خبرهای ساختگی مطرح می شود. 
هدف از اینگونه اخبار ایجاد اختلال و بدبینی بین کشــورهایی است که روابط خوبی با 
یکدیگر دارند.بقائی ادامه داد: روابط ما با روسیه مبتنی بر احترام و منافع متقابل است 
و دوســتان روس ما به خوبی می دانند که در مورد تمام موضوعات سیاست خارجی از 
جمله بحث هســته ای، ایران به صورت مســتقل  تصمیم می گیرد  و روسیه همواره به 
تصمیم های مســتقل ما احترام گذاشــته است.گفت: ما با روســیه در ارتباط با مسائل 
هسته ای و سایر مواردی که نیازمند رایزنی  دوجانبه است، همکاری های خوبی داریم.

پیشنهاد مشخصی از سوی روسیه در موضوع هسته ای نداشته ایموی در پاسخ به سوالی 
در ارتباط با مطالب منتشــر شــده مبنی بر اینکه  برخی از مقامات روسیه اعلام تمایل 
کرده اند که این کشــور  نقش بیشــتری در پرونده هسته ای ایران داشته باشد و آیا در 
این خصوص طرح و پیشنهاد مشخصی از سوی روسیه به ایران ارائه شده است؟ گفت: 
ما با روســیه و چین به عنوان دو کشوری که دارای شــراکت راهبردی هستیم، رابطه 
دوســتانه ای داریم؛ دو کشــوری که عضو دائم شورای امنیت ســازمان ملل هستند و 
همچنان بخشــی از برجام، در تماس نزدیک هســتیم و مشــورت می کنیم.سخنگوی 
وزارت خارجه افزود: هر دو کشــور همیشــه اعلام آمادگی کرده انــد برای ایفای نقش 
ســازنده و کمک کننده در روند مرتبط با موضوع هســته ای ایــران. بنابراین این روند 
کماکان ادامه دارد.وی افزود: اینکه بگوییم پیشــنهاد مشخصی و بسته مشخصی وجود 
داشته، نه چنین چیزی نیست، اما اینکه روسیه و چین همواره آماده بودند برای کمک 
به حل موضوع، بله حتما این به همین شــکل بــوده و همچنان هم ما در تماس با دو 
کشــور هستیم.بقائی تصریح کرد: در جریان اجلاس ســران بریکس گفت وگوی خوبی 
بین آقای دکتر عراقچی و همتای روس انجام شد.سخنگوی وزارت خارجه همچنین در 
پاسخ به ســوالی در مورد اخبار منتشر شده در ارتباط با بازداشت یک شهروند آلمانی 
و فرانســوی در ایران خطاب به خبرنگار پرسش کننده گفت:   جزئیات این موضوع را از 
ســخنگوی قوه قضاییه بپرسید، دوستان ما در بخش کنسولی با سفارتخانه های آلمان و 
فرانســه در ارتباط هستند و همانطور که اشاره کردم، باید در مورد اتهامات مطرح شده 
از ســخنگوی قوه قضاییه بپرسید.اعمال فشار به صورت گزینشی علیه برخی از کشورها 

تبدیل به یک رویه شــده اســتبقائی در پاسخ به ســوالی درباره موضع اخیر مدیرکل 
آژانــس بین المللی انرژی اتمی راجع به برنامه هســته ای آلمان و این که  گفته آلمان 
زمان زیادی برای تولید بمب هســته ای نیاز ندارد و اینکه این رویکرد دوگانه آژانس در 
مقایســه با موضعی که در رابطه با برنامه هسته ای صلح آمیز ایران اتخاذ کردند ، شما 
چگونه تفسیر می کنید؟«، گفت: به نظرم خیلی روشن است. استفاده ابزاری از نهادهای 
بین المللی برای اعمال فشــار به صورت گزینشی علیه برخی از کشورها متاسفانه تبدیل 
به یک رویه شــده و آژانس بین المللی انرژی اتمی هم از این قاعده مستثنا نبوده است. 
میزبانی آلمان از ســلاح های هســته ایکاملًا مغایر و ناقض تعهدات آلمان وفق معاهده 
اشــاعه اســت وی افزود: اگر در شرایط عادی می خواســتند با آن برخورد کنند، حتماً 
نیازمند نشســت شــورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی بود، اما فراتر از آن، اگر 
بخواهیــم به طور خاص به تعهدات آلمان در راســتای معاهده منع اشــاعه بپردازیم، 
میزبانــی آلمان از ســلاح های هســته ای آمریــکا و هواپیماهــای دارای قابلیت حمل 
کلاهک های هســته ای، خودش کاملًا مغایر و ناقض تعهدات آلمان وفق معاهده اشاعه 
اســت. بقائی تصریح کرد: ما اطــلاع داریم و همه می دانند که تعــداد قابل توجهی از 
جنگ افزارهای کشتارجمعی هسته ای آمریکا در آلمان است و بنابراین همین یک نکته 
خودش کفایت می کند بــرای اینکه بدانیم آلمان تعهدات خــودش طبق معاهده منع 
اشــاعه را نقض کرده و قاعدتاً جامعه بین المللی و آژانس بین المللی انرژی اتمی باید در 
این شــرایط ورود کند اما متاسفانه ما شاهد برخوردهای کاملًا گزینشی هستیم، برنامه 
هسته ای صلح آمیز ایران نه تنها مورد انتقاد قرار می گیرد، بلکه مورد تجاوز نظامی قرار 
می گیردســخنگوی وزارت خارجه ایران تاکید کرد: آلمان موضع بســیار نامناســب و 
نادرســتی را در ایــن رابطه اتخاذ کــرد و به نوعی تایید و تمجیــد از یک عمل خلاف 
بین المللی توســط رژیم صهیونیســتی بود که این موارد مســئولیت بین المللی دولت 
آلمــان را به دنبال دارد، به خاطر اینکه صراحتا از یــک نقض فاحش حقوق بین الملل 
حمایت کردند.با چین رابطه دوســتانه ای داریم ســخنگوی وزارت خارجه در  پاسخ به 
ســوالی در مورد اهداف سفر وزیر خارجه به چین و تعاملات ۲ کشور گفت: ما با چین 
رابطه دوستانه ای داریم.وی با بیان این که »وزیر خارجه برای شرکت در نشست وزیران 
امور خارجه شانگهای به چین سفر کرده است«، گفت: دستور کار این اجلاس علاوه بر 
چنــد موضوع فنی و کارشناســی، فراهم کردن زمینه برای برگزاری نشســت ســران 
شانگهای است.سخنگوی وزارت خارجه افزود: طبق برنامه ریزی انجام شده وزیر خارجه 
در این نشســت با همتای چینی خود و ســایر وزیران خارجه شــرکت کننده در این 
نشســت دیدار و رایزنی می کند.گمانه زنی ها درباره تغییر واسطه در دور جدید مذاکرات 
احتمالی قابل تایید نیســتبقائی در پاسخ به سوالی درباره احتمال تغییر واسطه در دور 
جدید مذاکرات احتمالی گفت: در این مدت خبرهای  زیادی شنیدید و باز هم خواهید 
شــنید. تمام این ها گمانه زنی و حدس است که رسانه های مختلف مطرح می کنند ولی 
هیچ کدام قابل تایید نیست.از اولین روز تجاوز به ایران فعالیت های دیپلماتیک خود را 
برای دریافت غرامت شــروع کردیمســخنگوی دستگاه دیپلماســی در مورد پیگیری 
حقوقــی غرامــت جنگی و تعیین متجاوز  و طرح مطرح شــده در مجلس در ارتباط با  
»الزام دولــت به پیگیری حقوقی اقدامات تجاوزکارانه رژیم صهیونیســتی و آمریکا در 
جنگ تحمیلی ۱۲ روزه«، گفت: هر مصوبه ای از طرف مجلس برای ما لازم الاجراســت 
و مبنــای کار ما قرار خواهد گرفتف اما فارغ از ایــن طرح، ما از اولین روزی که تجاوز 
رژیم صهیونیستی انجام شــد و بعد تجاوز نظامی آمریکا، فعالیت های دیپلماتیک خود 
را در این زمینه شــروع کردیم.وی در ادامه گفت: مستندســازی هایی که من همیشه 
روی آن تاکید می کنم در راســتای همین موضوع است. برای هیچ کس تردیدی نیست 
که اقدام رژیم صهیونیســتی و آمریکا قطعاً مصداق عمل تجاوزکارانه بود. اینکه شورای 
امنیت ســازمان ملل متحد از لحاظ حقوقی به چنین موضوعی صحه بگذارد، مســتلزم 
برخورد صادقانه پنج عضو دائم شــورای امنیت ســازمان ملل با این موضوع اســت، به 
خاطر اینکه نهایتاً نیازمند یک تصمیم سیاســی اســت اما این باعث نمی شــود که ما 
پیگیــری خود را ادامه ندهیم.ســخنگوی وزارت خارجه تصریح کــرد: ما از هر فرصت 
دیپلماتیکی برای تبیین موضوع استفاده می کنیم. بخشی از این اسناد را هم در اختیار 
دوستان رســانه ای قرار دادیم. غیر طبیعی نیست در شــرایط فعلی کشورهای منطقه 
بخواهند به حل و فصل موضوع هســته ای ایران کمک کنندوی همچنین در پاســخ به 
ســوال دیگری در ارتباط با بحث میانجی گری ها بین ایران و طرف آمریکایی و اینکه به 
نظر می رســد نقش قطر و عمان کمرنگ شــده و نقش برخی دیگر از کشورها از جمله 
عربستان  در این زمینه افزایش پیدا کرده است، گفت: هما نطور که پیش از این گفتم 
در این ســه چهار ماه گذشته خیلی از کشورهای منطقه  و خارج از منطقه تلاش هایی 
برای حل موضوع هســته ای ایران انجام دادند و غیر طبیعی نیست که در شرایط فعلی 
منطقه بعد از تجاوز رژیم صهیونیســتی و آمریکا، کشورهای منطقه که نگران وضعیت 

منطقه هســتند بخواهند به حل و فصل این موضوع کمک کنند.

رئیــس جمهور بــا بیان اینکه نباید مردم را به خودی و غیرخودی تقســیم کنیم، 
گفــت: بایــد بپذیریم که زنــان بخش مهمی از جامعه هســتند کــه اتفاقا زمینه 
مناســب تر و ســهم بالاتری در مشــارکت های اجتماعی و دارای انگیزه های قوی 
بــرای نقش آفرینی هــای اجتماعی نیز هســتند؛ لذا معاونت امــور زنان و خانواده 
در زمینــه جلب و جهت دهی به این ظرفیت نقــش مهم و موثری دارد.به گزارش 
ایسنا، مسعود پزشــکیان پیش از ظهر امروز یکشنبه با حضور از پیش اعلام نشده 
در جمع مســئولان معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوری و نیز ستاد ملی 
جمعیــت، با تاکید بر ضــرورت توجه به اهداف و نتایج در اداره و پیشــبرد امور، 
اظهار داشــت: اگر امــروز با وجود صرف هزینه و منابــع قابل توجه در عرصه های 
مختلــف از جملــه عرصه فرهنگی، نتایــج مورد انتظار حاصل نمی شــود، باید در 
شــیوه عمل و صرف منابــع تجدیدنظر جــدی کنیم.رئیس جمهــور همچنین بر 
ضرورت عمل بر اســاس شواهد و داده های دقیق و به روز، به ویژه در حوزه زنان و 
خانواده و مســائل مرتبط از جمله جمعیت تاکید کرد و افزود: به جای اینکه قبل 
از هر اقدامی به دنبال تغییر یا ایجاد ســاختارهای جدید باشــیم، باید معطوف به 
اهداف و کســب دســتاورد واقعی و متناســب، نه عملکرد صرف، کارها را به پیش 
بریم و در مســیر حرکت بر اساس تجارب کسب شده و داده های جمع آوری شده، 
اصلاحات لازم را بر مبنای ارتقای کارآمدی و بهبود نتایج، اعمال کنیم.پزشــکیان 
گفــت: انتظارات باید متناســب با منابع و امکانات و نیز وضعیت حاکم بر کشــور 
باشــد و نباید نامتناسب و فراتر از داشــته ها باشد.رئیس جمهور در ادامه با اشاره 
بــه تکیه بر ظرفیت های مردمی در ســوابق اجرایی خــود، بر ضرورت جذب بیش 
از پیش مشــارکت مردم و نیز تقویت روابط بین بخشــی تاکید و تصریح کرد: اگر 
مردم را نداشــته باشیم، هیچ کاری نمی توانیم از پیش ببریم. چه در دوران جنگ 
تحمیلی ۸ ســاله و چــه در دوران جنگ تحمیلی ۱۲ روزه، ایــن مردم بودند که 
با حضور و مجاهدت خود باعث پیروزی کشــور و ســربلندی ایران اسلامی شدند. 
اگر این تفکر بر کشــور حاکم شــود که مــردم باید در همــه عرصه ها در میدان 

باشــند، می توانیم همه مشــکلات کشــور را حل کنیم، اما اگر صرفا به انتظار این 
باشــیم که دولت ها کارها را انجام دهد، ره به مقصود نخواهیم برد.پزشکیان ادامه 
داد: ایــن مردم بودند که جانانه پای کار ایســتادند تــا در دوران جنگ ۱۲ روزه 
کمبود و مشــکلی پیش نیاید و زمینه اعتراض ایجاد نشــود؛ مردم حتی از برخی 
خواســته ها و نارضایتی های خود کوتاه آمدند تا زمینه سواســتفاده دشمن فراهم 
نشــود. باید قدر این همراهی مردم را بدانیم و باور داشــته باشــیم که همه مردم 
فارغ از باور، قومیت، نژاد، زبان یا جنســیت ایرانی هســتند و به ایران احســاس 
تعلــق خاطر عمیق دارند.رئیس جمهور خاطرنشــان کرد: نباید مردم را به خودی 
و غیرخودی تقســیم کنیم، نباید دکان و جریان درســت کنیم، این کشور متعلق 
به همه ایرانیان اســت. ملاک برتری افراد فقط و فقط تقواســت و تعریف صحیح 
تقــوا، عملکرد صحیح، کم هزینه و با بازدهی و بهره وری بالاتر اســت. باید بپذیریم 
که زنان بخش مهمی از جامعه هســتند که اتفاقا زمینه مناســب تر و سهم بالاتری 
در مشــارکت های اجتماعی دارند. زنان به عنوان همســر روی مردان و به عنوان 
مــادر روی خانواده و فرزنــدان تاثیرگذاری جدی تری دارنــد و دارای انگیزه های 
قوی برای نقش آفرینی های اجتماعی نیز هســتند؛ لذا شــما در معاونت امور زنان 
و خانــواده در زمینه جلــب و جهت دهی به این ظرفیت نقش مهم و موثری دارید.

پزشــکیان با تاکید بر ضرورت برخورداری از شــرح صدر در برابر نظرات متفاوت 
و مخالــف اظهار داشــت: نباید از ظرفیت افراد به دلیل نظرات متفاوت شــان با ما 
محروم شــویم. اگر کســی با ما مخالف بود، لزوما به معنای آن نیســت که دشمن 
ماســت! حق نداریم نظر خود را به زور بــه دیگران تحمیل کنیم. در همین دوران 
جنــگ تحمیلــی ۱۲ روزه شــاهد بودیم که حتــی افرادی که مخالــف ما بودند 
یــا زنانی که به خاطر حجاب شــان مورد انتقــاد بودند، علیه رژیم صهیونیســتی 
موضع گیــری کردند و با حضور در اجتماعات بــه او تو دهنی زدند، چرا که ایران 
را وطن و ماوای خودشــان می دانند.رئیس جمهــور تاکید کرد: یقین دارم که تنها 
راه ســاختن کشــور پذیرش ســلایق مختلف، وفاق، همدلی و انســجام است. اگر 

همه ظرفیت ها را هم افزا کنیم می توانیم بر مشــکلات غلبه و کشــور را آنگونه که 
بسازیم. است،  ایران مان  شایسته 

به گزارش خبرگزاری مهر، وزیر کشور عراق با اعلام آمادگی کامل این کشور برای میزبانی از زائران، خواستار تداوم حمایت های ایران شد و از پاکستان 
خواست روند بازگشت زائرانش را مدیریت کند؛ وزیر کشور پاکستان نیز با تأکید بر پشتیبانی کامل از برنامه های ایران و عراق، گفت: هیچ پاکستانی 
بدون مجوز، اجازه خروج از عراق را نخواهد داشت.عبدالامیر الشمری وزیر کشور عراق در اجلاس سه جانبه وزرای کشور ایران، عراق و پاکستان که با موضوع برگزاری مراسم اربعین حسینی که 
امروز )دوشنبه( به میزبانی تهران برگزار شد، با تقدیر از میزبانی ایران و حضور وزیر کشور پاکستان، اظهار داشت: با دستور شیاع السودانی نخست وزیر عراق تمام امکانات خدماتی و لجستیکی 
برای خدمت به زائران اربعین فراهم شده است.وی افزود: از مدت ها قبل تلاش های دولت عراق برای فراهم کردن امکانات و موکب ها در تمام استان های عراق آغاز شده است. دولت و ملت 
عراق آمادگی این را دارند که پذیرای همه مردم جهان در رأس آنها زائران جمهوری اسلامی ایران و سپس مردم پاکستان باشند و تلاش می کنیم خدماتی که شایسته آن هستند را دریافت 
کنند. الشمری با تاکید بر همکاری مشترک و هماهنگ بین سازمان های ذیربط در کشورهای مختلف و تقویت تلاش های میدانی در زمان زیارت، گفت: نیازمند همکاری و روحیه همکاری 
هستیم و بر همین اساس از برادران خود در ایران می خواهیم حمایت های خود را مثل سال های قبل ادامه دهند. وزیر کشور عراق با اشاره به تعداد زیاد زوار پاکستانی که از گذرگاه های 

مختلف وارد عراق می شوند، از وزیر کشور پاکستان درخواست کرد تردد زوار این کشور را برای بازگشت به کشور خود، مدیریت کنند.

وزیر کشــور با تأکید بر اهمیت همکاری های منطقه ای برای مراسم اربعین، گفت: در نشست سه جانبه ایران، پاکستان و عراق، تلاش 
می کنیم تسهیلات لازم را برای زائران فراهم کنیم و میزبان خوبی برای زائران پاکستانی باشیم.به گزارش ایسنا، اسکندر مومنی عصر 
امروز )یکشنبه( پس از استقبال از وزیر کشور پاکستان، در جمع خبرنگاران، با قدردانی از حضور همتای پاکستانی که با هدف شرکت 
در اجلاس سه جانبه وزرای کشور ایران، عراق و پاکستان وارد تهران شده است، گفت: از وزیر کشور، دوست و برادر عزیز پاکستان، 
به خاطر سفر به جمهوری اسلامی ایران تشکر می کنم و خیر مقدم می گویم.وی با اشاره به محور اصلی این سفر افزود: موضوع اصلی، 
برگزاری نشست سه جانبه بین ایران، پاکستان و عراق با هدف تسهیل در سفر زائران اربعین است.مومنی ادامه داد: طبیعی است که 

در کنار موضوع اربعین، موضوعات دیگری از جمله همکاری های مرزی و مسائل مربوط به امنیت مرزها نیز مورد بحث و بررسی قرار خواهد گرفت. امیدواریم این جلسه مفید 
واقع شود، هم برای دو کشور و دو ملت، و هم برای زائران عزیز که بتوانند سفری خوب، آرام و ایمن داشته باشند وزیر کشور تأکید کرد: تلاش ما این است که هر سه کشور 
بتوانند تسهیلات لازم را برای زائران فراهم کنند و میزبانی شایسته ای از این عزیزان داشته باشیم. هر سال استقبال زائران پاکستانی نسبت به سال های گذشته بیشتر می شود و 

ما خود را ملزم می دانیم تسهیلات لازم را برای آنان فراهم کنیم.

تاکید ایران، عراق و پاکستان بر همکاری سه جانبه برای تسهیل 
زیارت اربعین

وزیر کشور: موظف به تسهیل سفر زائران پاکستانی هستیم

پزشــکیان در جمع مدیران معاونت امور زنان و خانواده و ســتاد ملی جمعیت:

اگر کسی با ما مخالف بود، لزوما به معنای آن نیست که دشمن ماست
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گزیده خبرگزیده خبر مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی عنوان کرد

امکان راه اندازی بالغ بر ۱۰۰ مگاوات پنل خورشیدی در لرستان

ایسنا/لرســتان مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرســتان گفت: ۱۷۰ هزار خانوار 
کم برخوردار از مزایای طرح راه اندازی پنل های خورشیدی بهره مند خواهند شد.احمد 
توصیفیان در گفت وگو با ایســنا اظهار کرد: طرح »ســهم من از خورشــید« با هدف 
راه اندازی پنل های خورشــیدی در مناطقی کــه زمینه این کار را دارند در حال انجام 
اســت.وی با بیان اینکه طرح سهم من از خورشــید به تازگی شروع شده و هدف آن 
احداث ۱۰۰۰ مگاوات نیروگاه خورشــیدی اســت، افــزود: وزارت کار این طرح را با 
رویکرد حمایت از اقشــار آســیب پذیر و صنایع و در نهایت کمک به تولید برق کشور 

انجــام می دهــد و به دنبال کاهش ناتــرازی انرژی، تحقق عدالــت در توزیع منابع و 
مشــارکت خانوارهای کم برخوردار اســت.مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی لرستان 
بیان کرد: در رابطه با راه اندازی پنل های خورشــیدی ســهم بندی اســتانی نشــده و 
محدودیتی برای این کار نداریم و این طرح توسط وزارت های نیرو، کار و کشور دنبال 
می شــود و بستگی به همکاری اداره منابع طبیعی دارد که چه مقدار زمین در اختیار 
این طرح قرار دهند؛ هیچگونه محدودیتی در راه اندازی پنل های خورشــیدی نداریم و 
امکان راه اندازی بالغ بر ۱۰۰ مگاوات پنل خورشــیدی در استان وجود دارد.وی اضافه 
کرد: طرح ســهم من از خورشید، به لحاظ زیســت محیطی ۴۰۰ میلیون متر مکعب 

گاز طبیعی صرفه جویی شــده و به لحاظ توانمندسازی خانوارها، با توجه به اینکه ۶۰ 
درصد ســهام این نیروگاه ها به اقشار آســیب پذیر از جمله مددجویان کمیته امداد و 
بهزیســتی اختصاص یافته، این هزار مگاوات می تواند ۱۷۰ هزار خانوار کم برخوردار را 
توانمند کند و همچنین خرید برق تضمینی توســط شرکت برق انجام شده تا درآمد 

پایداری برای خانوارهای تحت پوشــش بهزیستی و کمیته امداد باشد.
توصیفیــان با بیــان اینکه میزان ســرمایه گذاری برای این طرح در کل کشــور، ۲۹ 
هزار میلیارد تومان اســت، تصریح کــرد: میزان تولید برق ۱۸۰۰ گیگاوات ســاعت 
پیش بینی شــده و با ۱۷۰ هزار خانوار کم برخوردار بعد از ۴ ســال تســویه حساب 
شــده و سرمایه به خود خانوار رسیده و درآمد ماهیانه کسب می کنند و همچنین ۵ 
درصد ناترازی انرژی برق کل کشــور را مرتفع خواهد کرد.وی با بیان اینکه ساختار 
طرح ســهم من از خورشــید بر اســاس الگوی مشارکت ملی اســت، ادامه داد: ۶۰ 
درصد سهام این طرح بعنوان ســرمایه گذاری اجتماعی، به خانوارهای تحت پوشش 
بهزیســتی و کمیته امداد، نهادهای حمایتی و بازنشســتگان اختصاص خواهد یافت.

مدیــرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی لرســتان خاطرنشــان کرد: ۱۷ هــزار میلیارد 
تومــان اوراق برای خانوارهای کم برخوردار اختصاص یافته و هر خانوار معادل ۱۰۰ 
میلیــون تومان اوراق دریافــت می کنند که مجموعا ۱۷۰ هــزار خانوار می توانند از 
این تسهیلات اســتفاده کنند و درآمد ســالیانه هر خانوار حدود ۳۰ میلیون تومان 

بود.  خواهد 
وی یادآوری کرد: ۲۰ درصد از سهام این طرح سهم صندوق های بازنشستگی وزارت 
تعــاون ، کار و رفاه اجتماعــی خواهد بود و ۲۰ درصد باقیمانــده در صورت نیاز به 
صنایع پرمصرف مانند فولاد و ســیمان اختصاص خواهــد یافت و اگر صنایع تمایل 
نداشــتند به هلدینگ ها و شرکت های وزارت تعاون داده می شــود.توصیفیان ادامه 
داد: کمیتــه راهبری این طرح وزارت های کار، نیرو و کشــور بــوده و مجری طرح 
صندوق حمایت و بازنشستگی آینده ساز است.وی عنوان کرد: مجریان و کارشناسان 
فنی این طرح به استان دعوت شدند و جلسه ای با حضور معاون هماهنگی اقتصادی 
اســتانداری، مدیرکل جذب سرمایه و دســتگاه های اجرایی و حمایتی برگزار شد و 
در حال بررســی زمین های مناسب در شهرســتان پلدختر برای راه اندازی پنل های 
خورشــیدی هستیم؛ بخشی که مربوط به ما بوده به نحو احسن در حال انجام است 
و باید زمین مناســب در اختیار ما قرار دهند تا سرمایه گذاران برای احداث نیروگاه 

خورشیدی مجاب شوند.

بازدید وزیر نیرو و استاندار تهران از 
پروژه انتقال آب سد طالقان

ایسنا/البرز وزیر نیرو گفت: پروژه انتقال آب طالقان از اهمیت راهبردی برخوردار است.به گزارش 
ایسنا، عباس علی آبادی در بازدید از پروژه انتقال آب از زیاران طالقان به بیلقان که روز یکشنبه 
۲۲ تیرماه ۱۴۰۴ با حضور استانداران البرز و تهران صورت گرفت، با بیان اینکه کشور در یکی از 
سخت ترین دوره های خشکسالی شش دهه اخیر قرار دارد، اظهار کرد: خشکسالی امسال از نظر 
شــدت و گستره بی ســابقه بوده و نیاز به مدیریت مصرف آب بیش از هر زمان دیگری احساس 
می شــود.وی ادامه داد: در این شرایط، پروژه انتقال آب طالقان به عنوان یکی از راهکارهای مهم 
برای تأمین آب شــرب استان های پرجمعیت، از اهمیت راهبردی برخوردار است.وی با اشاره به 
بازدید امروز از روند اجرایی پروژه افزود: این طرح پیشــرفت بســیار خوبی داشته و طی ماه های 
اخیر با شتاب مناسبی دنبال شده است. در حال حاضر بیش از ۶۰ درصد پروژه به اتمام رسیده و 
بخش مهمی از عملیات اجرایی در حال انجام است.وزیر نیرو ادامه داد: در دو ماه اخیر، پیشرفت 
طرح به طور قابل توجهی افزایش یافته اســت؛ به گونه ای که در مقایسه با دو سال گذشته، طی 
شش ماه اخیر بیش از دو برابر سرعت گرفته ایم. این موضوع نشان دهنده عزم جدی برای تکمیل 
سریع تر پروژه است.بازدید وزیر نیرو و استاندار تهران از پروژه انتقال آب سد طالقان علی آبادی با 
تأکید بر نقش مشارکت مردم در عبور از بحران آب خاطرنشان کرد: مردم باید بدانند که در سالی 
خشــک زندگی می کنیم و صرفه جویی در مصرف آب کاملًا ضروری اســت.وی همچنین درباره 
ســهم استان ها از منابع این پروژه تصریح کرد: سهم دقیق استان ها بر اساس جمعیت و نیاز آبی 
در حال بررسی است و به گونه ای تخصیص داده خواهد شد که عدالت در تأمین آب برقرار باشد.

سایه سنگین خشکسالی بر منابع آبی 
پایتخت

در حالی که تابســتان به روزهای گرم خود رســیده، منابع آبی اســتان تهران و البرز با یکی از 
ســخت ترین شرایط سال های اخیر مواجه شده اند. بررسی ها نشــان می دهد میزان بارندگی در 
ســال آبی جاری نه تنها کمتر از حد نرمال بوده، بلکه در مقایســه با دوره های مشابه نیز کاهش 
قابل توجهی داشــته است.به گزارش ایسنا، اطلاعات منتشر شــده از وضعیت سدهای پنج گانه 
تأمین کننده آب تهران و مناطق اطراف، از کاهش میانگین ۴۷ درصدی ذخایر این سدها نسبت 
به ســال گذشته حکایت دارد. سد امیرکبیر با ۵۸ درصد کاهش، در بدترین وضعیت قرار گرفته 
و پس از آن ســدهای لار، طالقان، لتیان و ماملو نیز کاهش هایی بین ۳۲ تا ۴۷ درصد را تجربه 
می کنند. این کاهش در شــرایطی اتفاق افتاده که بارندگی ها در استان تهران نسبت به میانگین 
بلندمدت، حدود ۴۴ درصد کمتر بوده و سال آبی جاری در جایگاه دومین سال کم بارش ۵۷ سال 
اخیر قرار گرفته است.از سوی دیگر، کاهش ۴۳ درصدی ورودی آب به سدهای کشور نیز نشانه ای 
جدی از تداوم خشکسالی در ابعاد ملی است. اگرچه مدیریت رهاسازی آب از مخازن باعث شده 
عقب ماندگی در حجم ذخیره شــده به ۲۶ درصد محدود شــود، اما همچنان ظرفیت پرشدگی 
ســدهای کشور تنها حدود ۴۶ درصد اعلام شــده است.در پی افزایش دمای هوا و رشد ناگهانی 
مصرف در ساعات پیک، برخی مشترکان در تهران با نوسانات فشار آب مواجه شده اند. در این بین 
شرکت آبفای استان تهران ضمن رد هرگونه برنامه ریزی برای قطعی آب، اعلام کرده این نوسانات 
عمدتاً ناشی از رشد مصرف و گرمای شدید است. با این حال، از شهروندان خواسته شده با کاهش 
دست کم ۲۰ درصدی مصرف، از افت فشار و احتمال بحران در هفته های آتی پیشگیری کنند.در 
چنین شرایطی، وزارت نیرو با اجرای پروژه هایی نظیر خط دوم انتقال آب از سد طالقان به تهران، 
کرج و قزوین، تلاش دارد بخشی از کمبودهای پیش رو را جبران کند. با این حال، مسئولان تأکید 
دارند که حتی با پیشــرفت این پروژه ها، بــدون همراهی جدی مردم در کاهش مصرف، عبور از 
شرایط بحرانی ممکن نخواهد بود.راهکارهای پیشنهادی برای مدیریت مصرف آببرای عبور از این 
مقطع بحرانی، همراهی مردم به اندازه اجرای پروژه های بزرگ ملی اهمیت دارد. برخی راهکارهای 
عملی و ساده برای کاهش مصرف آب در شرایط فعلی در بخش خانگی شامل کاهش مدت زمان 
دوش گرفتن به کمتر از ۵ دقیقه، اســتفاده از سر دوش های کم مصرف، نصب مخزن ذخیره آب 
و پمپ برای مقابله با افت فشار در ساعات پیک، استفاده از ماشین لباسشویی و ظرف شویی تنها 
با بار کامل، پرهیز از شســتن خودرو و حیاط با شــلنگ آب، جمع آوری و استفاده مجدد از آب 
خاکستری )مانند آب شست وشوی میوه ها( می شود.همچنین در بخش عمومی و اداری می توان با 
خاموش کردن آب در سرویس های بهداشتی عمومی در ساعات غیرکاری، آموزش و اطلاع رسانی 
در سازمان ها و مدارس درباره صرفه جویی و بررسی نشت احتمالی لوله ها در ساختمان های اداری 
و تجاری و در فضای سبز شهری و خانگی با آبیاری در ساعات خنک روز )صبح زود یا شب( برای 
کاهش تبخیر، جایگزینی چمن با گیاهان مقاوم به کم آبی و  استفاده از سامانه های آبیاری قطره ای 
به جای شلنگ یا آب پاش می توان میزان مصرف آب را کاهش داد.در نهایت، به نظر می رسد تهران 
و بســیاری از نقاط کشور در سال جاری نه تنها با کاهش بارندگی، بلکه با آزمونی برای تاب آوری 
در مدیریت مصرف منابع آبی مواجه شده اند؛ آزمونی که بدون تغییر در رفتار مصرفی شهروندان 

و سیاست های بالادستی و همچنین اجماع سازمان های ذی ربط عبور از آن دشوار خواهد بود.

خرید ۱۰۵ هزار تنُ گندم از 
کشاورزان لرستانی

ایسنا/لرســتان سرپرست اداره کل غله و خدمات بازرگانی لرستان از ادامه 
داشتن خرید تضمینی گندم در استان خبر داد.سعید دارابی در گفت وگو 
با خبرنگار ایســنا بیان کرد: از ابتدای فصل برداشــت تاکنون در لرستان 
بیش از ۱۰۵هزار تن گندم مازاد بر نیاز از کشاورزان استان خریداری شده 
اســت.وی با بیان اینکه کار خرید گندم در  لرستان همچنان ادامه دارد، 
بیان کرد: به دلیل کاهش نزولات جوی و خشکسالی و طغیان سن میزان 
خرید گندم در استان کاهش داشته استدارابی با بیان اینکه ۵۰ مرکز برای 
دریافت محصول کشاورزان استان آماده شده است، تصریح کرد: کار خرید 
گندم کشاورزان شهرســتان های پلدختر، کوهدشت و رومشکان به اتمام 
رسیده است.وی تصریح کرد: اداره کل غله لرستان با بسیج تمامی امکانات، 
نیروی انسانی، مباشرین و تأسیسات ذخیره سازی مقدمات لازم برای جلب 
رضایت کشــاورزان را فراهم کرده است.سرپرست غله و خدمات بازرگانی 
لرســتان ادامه داد: خرید گندم مازاد بر نیاز کشاورزان تا پایان مهر ادامه 
دارد و کشاورزان می توانند با مراجعه به نزدیک ترین مراکز پیش بینی شده 
محصول خود را تحویل دهند.دارابی با بیان اینکه کشــاورزان لرستانی که 
تا دوم تیر امســال محصول گندم خود را تحویل داده اند ۵۰ درصد طلب 
خود را دریافت کرده اند، افزود: تاکنون ۱۷۸ میلیارد تومان توســط بانک 
کشاورزی به کشــاورزان پرداخت شده و مابقی نیز به صورت مرحله ای در 
حال پرداخت اســت.وی اضافه کرد: خوشبختانه با برنامه ریزی های انجام 
شده هیچ گونه مشکلی در خرید و ذخیره گندم در استان لرستان نداریم.

بزرگترین قرارداد حوزه انرژی های تجدیدپذیر جهان امضا شد

عربســتان ســعودی، قرارداد خرید برق به ارزش ۸.۳ میلیارد دلار بــرای هفت پروژه انرژی 
تجدیدپذیر با ظرفیت کلی ۱۵ گیگاوات را امضا کرد که بزرگترین ظرفیت امضا شده جهانی 
برای پروژه های انرژی تجدیدپذیر در یک مرحله محســوب می شود.به گزارش ایسنا، در این 
پروژه بزرگ، شــرکت »آی سی دیبلوآی پاور« )ACWA Power(، به  عنوان توسعه دهنده 
اصلی، شــرکت هلدینگ آب و برق »بدیل« )Badeel( متعلق به صندوق ســرمایه گذاری 
عمومی و شــرکت »آرامکو پاور« )Aramco Power(، زیرمجموعه آرامکوی سعودی در 
پروژه کنسرســیوم »آی سی دیبلوآی پاور«، همکاری می کنند.این پروژه ها شامل پنج نیروگاه 
خورشیدی فتوولتائیک شامل پروژه ۳۰۰۰ مگاواتی »بیشه« )Bisha( در استان عسیر، طرح 
توســعه ۳۰۰۰ مگاواتی در مدینه، پروژه ۲۰۰۰ مگاواتــی »خلیص« )Khulais( در مکه و 
پروژه هــای ۲۰۰۰ مگاواتی »عفیف یک« و »عفیف دو« )Afif( در ریاض اســت. پروژه های 
انرژی بادی شــامل توســعه ۲۰۰۰ مگاواتی »ســتاره« و پروژه ۱۰۰۰ مگاواتی »شقرا«، هر 
دو در منطقه ریاض هســتند.این توافق نامه ها، بخشــی از برنامه ملی انرژی های تجدیدپذیر 
عربستان سعودی هستند که در آن خریدار اصلی، »شرکت دولتی تامین برق«، مسئول تهیه 
مطالعات امکان سنجی و مناقصه پروژه های تولید برق است.خریدار اصلی، پروژه های تولید برق 

تجدیدپذیــر با ظرفیت کل ۴۳ هزار مگاوات را راه انــدازی کرده، برای ۳۸ هزار مگاوات پروژه 
قرارداد خرید تضمینی برق امضا کرده و ۱۰ هزار و ۲۰۰ مگاوات را به شبکه ملی متصل کرده 
است. انتظار می رود، ظرفیت متصل به شبکه تا پایان سال ۲۰۲۵، به ۱۲ هزار و ۷۰۰ مگاوات و 
تا پایان سال ۲۰۲۶، از ۲۰ هزار مگاوات فراتر رود.شرکت برق »آی سی دیبلوآی« در ۱۴ کشور 
خاورمیانه، آفریقا، آسیای مرکزی و جنوب شرقی آسیا، فعالیت می کند و مجموعه ای از ۱۰۱ 
پروژه تولید برق و شیرین ســازی آب به ارزش تقریبی ۱۰۷.۵ میلیارد دلار را در اختیار دارد. 
این شــرکت قصد دارد دارایی های تحت مدیریت خود را تا ســال ۲۰۳۰، سه برابر کرده و به 
۲۵۰ میلیارد دلار برســاند و برنامه هایی برای سرمایه گذاری تا سقف ۳۰ میلیارد دلار در بازار 
انرژی های تجدیدپذیر چین دارد.عربستان سعودی به عنوان بخشی از استراتژی تنوع اقتصادی 
خود تحت برنامه اقتصادی »چشم انداز ۲۰۳۰«، ایجاد ۱۳۰ هزار مگاوات ظرفیت تجدیدپذیر 
را تا ســال ۲۰۳۰ هدف قرار داده است.ســایت نشنال گزارش کرد، پیش بینی می شود تولید 
انرژی های تجدیدپذیر در خاورمیانه تا ســال ۲۰۲۷، بر مبنای سالانه، تقریبا ۱۴ درصد رشد 

کند و سهم آن از کل سبد انرژی، از پنج درصد، به هفت درصد افزایش یابد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان خبر داد

خوشه دهی برنج در ۶۰ 
درصد اراضی شالیزاری 

گیلان
ایسنا/گیلان رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان از خوشه دهی 
۶۰ درصدی شــالیزارهای استان گیلان خبر داد و گفت: طبق 
پیش بینی ها از هفته اول مرداد شاهد آغاز برداشت برنج خواهیم 
بود.صالح محمدی در گفت وگو با ایسنا، وسعت شالیزارهای گیلان 
را ۲۳۸ هزار هکتار دانست و اظهار کرد: شاهد تمام شدن عملیات 
نشــا و وجین در شالیزارهای استان هســتیم و ارقام زودرس به 
مرحله خوشه دهی رسیده اند.وی از خوشه دهی ۱۴۲ هزار هکتار 

از شالیزارهای اســتان گیلان خبر داد و گفت: عمده ترین ارقام 
کشت شده در سال زراعی جاری شامل هاشمی و علی کاظمی 
بوده، همچنین ارقام جمشید جم، دم سیاه، شیرودی، خزر، آنام و 
فجر نیز کشت شده است.رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان 
گفت: در ســال زراعی جاری نشای مکانیزه را در سطح ۲۱۰ 
هزار هکتار از شــالیزارها انجام دادیم و هدفگذاری برداشــت 
مکانیزه در ســطح ۲۱۷ هزار هکتار است.محمدی با تاکید بر 
لزوم تقویت ناوگان مکانیزاسیون کشاورزی استان، از فعالیت 
بیش از ۴۸۰۰ دســتگاه کمباین در سطح استان خبر داد و 
گفــت: کمباین های با عمر بیش از پنج ســال برای دریافت 
معاینه فنی موظف هستند به مراکز جهاد کشاورزی مستقر در 
دهستان های استان مراجعه کنند.وی همچنین از انجام مبارزه 
بیولوژیک با آفت ساقه خوار برنج با استفاده از کارت های حاوی 
»زنبور تریکوگراما« در بیش از ۴۰۰۰ هکتار از شــالیزارهای 
اســتان خبــر داد و بیان کــرد: تاکنون بیــش از ۲۸۰ هزار 

تریکوکارت برای مبارزه با آفت ساقه خوار توزیع شده است.

وزیر امور خارجه ایتالیا اعلام کرد اتحادیه اروپا آماده است تا با فهرست تعرفه های ۲۱ میلیارد یورویی، به آمریکا ضربه بزند.به گزارش ایسنا، 
»آنتونیو تاجانی«، وزیر امور خارجه ایتالیا، دوشنبه در مصاحبه ای با روزنامه »ایل مساجرو« گفت: اتحادیه اروپا در صورت عدم دستیابی به 
توافق تجاری با آمریکا، فهرستی از تعرفه ها به ارزش ۲۴.۵۲ میلیارد دلار را بر کالاهای آمریکایی آماده کرده است.دونالد ترامپ، رئیس جمهور 
آمریکا، پس از هفته ها مذاکره با شرکای تجاری اصلی واشنگتن که به توافق جامعی نرسید، شنبه هفته جاری، تهدید کرد که از اول اوت، 
تعرفــه ۳۰ درصــدی بر واردات کالا از مکزیک و اتحادیه اروپا، اعمال خواهد کرد.»آنتونیو تاجانی«، همچنین به این روزنامه ایتالیایی، گفت: بانک مرکزی اروپا باید برای کمک به اقتصاد 
منطقه یورو، برنامه جدید خرید اوراق قرضه و کاهش بیشتر نرخ بهره را در نظر بگیرد.اتحادیه اروپا، یکشنبه، اعلام کرد که تعلیق اقدامات متقابلش علیه تعرفه های آمریکا را تا اوایل ماه اوت، 
تمدید و همچنان برای دستیابی به یک توافق از طریق مذاکره، تلاش خواهد کرد.»آنتونیو تاجانی«، گفت: بسته تعرفه ای ۲۱ میلیارد یورویی که اتحادیه اروپا از قبل آماده کرده است، در 
صورت عدم امکان توافق با آمریکا، می تواند با بسته بعدی، ارائه شود. با این حال، او افزود که اطمینان دارد که می توان در مذاکرات پیشرفتی حاصل کرد. تعرفه ها به همه از جمله امریکا، 

آسیب خواهد رساند. اگر بازارهای سهام جهانی سقوط کنند، حقوق بازنشستگی و پس انداز آمریکایی ها به خطر خواهد افتاد.

رئیس اتاق اصناف تهران با تأکید بر اینکه تاکنون نرخ رسمی جدیدی برای نان اعلام نشده، گفت: نرخ نهایی پس از تأیید دستگاه های مسئول 
و نظارتی به صورت عمومی و رسمی اطلاع رسانی خواهد شد.حمیدرضا رستگار - رئیس اتاق اصناف تهران - در گفت وگو با ایسنا، درباره 
وضعیت قیمت نان اظهار کرد: در حال حاضر هیچ نرخ رسمی جدیدی برای نان اعلام نشده و همان نرخ هایی که قبلاً اعلام شده بودند، 
همچنان معتبرند. اگر قرار باشد تغییری در نرخ نان ایجاد شود، این موضوع به صورت رسمی اعلام خواهد شد.وی افزود: اتحادیه پیش تر 
عنوان کرده بود که طی روزهای آینده نرخ جدیدی اعلام خواهد شد، اما تاکنون این موضوع نهایی و اجرایی نشده است. نرخ های اتحادیه 

پس از بررسی توسط دستگاه های ناظر و مسئول و تأیید نهایی، به صورت رسمی از طریق سایت اتحادیه منتشر خواهد شد. بنابراین، فعلاً هیچ نرخ جدیدی اعلام نشده و به محض تأیید، این 
موضوع به طور عمومی اطلاع رسانی خواهد شد.رئیس اتاق اصناف تهران همچنین درباره وضعیت نظارت بر نانوایی ها در ایام جنگ اخیر که نانوایی ها به صورت سه شیفته فعالیت داشتند، گفت: 
بازرسی هایی توسط اتحادیه، اتاق اصناف و دستگاه های نظارتی حکومتی انجام شد و گزارشاتی نیز تهیه شده است. اگر تخلفی صورت گرفته باشد، قطعاً با آن برخورد قانونی خواهد شد. البته 

این گزارش ها در حال بررسی هستند و پس از نهایی شدن، در صورت اثبات تخلف، اعمال قانون انجام خواهد شد.

وزیر خارجه ایتالیا

اتحادیه اروپا آماده ضربه به آمریکا شد
رئیس اتاق اصناف تهران خبر داد

قیمت جدید نان هنوز نهایی نشده است
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ناسا و »دانشگاه کالیفرنیا برکلی« از همکاری خود برای ساخت یک 
مرکز فضایی بزرگ در ســیلیکون ولی خبر داده اند.به گزارش ایسنا و 
به نقل از اسپیس، »دانشگاه کالیفرنیا برکلی«)UC Berkeley( و »مرکز 
تحقیقات ایمز« ناسا به تازگی اعلام کرده اند که قصد دارند یک مرکز 
فضایی بزرگ دو میلیارد دلاری را در سیلیکون ولی بسازند.همکاری 
بین دانشگاه کالیفرنیا برکلی و مرکز تحقیقات ایمز، بیش از دو دهه 
است که تحت عنوان »مرکز فضایی برکلی« ادامه دارد. اعضای گروه 
گفتند که این یک محل آموزشی برای نسل بعدی متخصصان فضایی، 
از مهندسان و کاشفان گرفته تا رهبران تجاری در صنعت خصوصی رو 
به رشد فضا خواهد بود.»یوجین تو«)Eugene Tu( مدیر مرکز تحقیقات 
ایمز گفت: ماموریت ناسا دو جنبه دارد که یکی از آنها الهام بخشیدن 
به نســل بعدی کاشفان و دیگری، انتشــار فناوری ها و تحقیقات ما 
برای منافع عمومی اســت. همکاری بین ناسا و پژوهشگران دانشگاه 
در راســتای این ماموریت قرار دارد.ساخت و ســاز احتمالا در سال 
۲۰۲۶ آغاز خواهد شد و فعلا در انتظار تکمیل موفقیت آمیز بررسی 
زیست محیطی است. دانشگاه کالیفرنیا برکلی قصد دارد نزدیک به ۱۰ 
درصد از ۱۳۰ هزار متر مربع فضای اداری و امکانات تحقیق و توسعه 
مرکز جدید را اشغال کند.»دن کینگزلی«)Dan Kingsley( از شرکت 
توسعه دهنده املاک تجاری »اس کی اس پارتنرز«)SKS Partners( که 
در این پــروژه همکاری می کند، گفت: طیف گســترده ای از صنایع 
خصوصی آماده اجاره دادن بقیه امکانات هستند.امید است که مرکز 
فضایی برکلی به کانونی برای پیشــرفت ها در زمینه های گوناگون، از 
رباتیک فضایی و علوم ســیاره ای گرفته تا هوانوردی خودکار تبدیل 
شود.»الکســاندر باین«)Alexandre Bayen( اســتاد مهندسی برق و 
علوم رایانه دانشگاه کالیفرنیا برکلی گفت: ما امیدواریم اکوسیستمی 
را ایجاد کنیم که اســتعدادهای برکلی بتواننــد با بخش خصوصی 
همکاری داشــته باشــند و گروه های تحقیق و توسعه خود را در آن 
مســتقر کنند. از آنجا که ما در قلب ســیلیکون ولی به اســتعداد و 
فناوری ناسا نزدیک خواهیم بود، امیدواریم از آن برای مشارکت های 
آینده اســتفاده کنیم.همکاری دانشگاه کالیفرنیا برکلی و ناسا علاوه 
بر تقویت کردن تحقیقات، به رشــد گسترده تر نیروی کار هوافضا و 
توسعه همکاری بین دانشگاهیان و ناسا کمک می کند.یوجین تو گفت: 
ما معتقدیم که تحقیقات و توانایی های دانشــگاه بزرگی مانند برکلی 
را می توان به کارهایی اضافــه کرد که در مرکز تحقیقات ایمز انجام 
می شوند. ما به یک روش ویژه تر می خواهیم قابلیت نزدیک شدن به 
دانشجویان بیشتری را در سطح کارشناسی و کارشناسی ارشد داشته 
باشیم. همچنین، ما می خواهیم امکان توسعه مشارکت های بالقوه با 
اعضای هیئت علمی در آینده وجود داشته باشد. مرکز فضایی برکلی، 
فرصت هایی را برای متخصصان کنونی حوزه صنعت فراهم می کند تا 
مهارت های خود را در فناوری های جدیدی مانند یادگیری ماشــینی 
و علم داده ها که ممکن اســت در آن ها آموزش ندیده باشند، بهبود 
ببخشــند. باین گفت: ما می خواهیم ائتلاف های صنعتی را به وجود 
بیاوریم تا از خوشــه های تحقیقاتی با محوریت موضوعاتی که برای 
اهداف ما کلیدی هستند، به ویژه هوانوردی در آینده، انعطاف پذیری 
در محیط های ناملایم، مهندسی فرآیندهای زیستی فضایی، سنجش 

از دور، علم داده و محاسبات حمایت کنیم.

همکاری ناسا و »دانشگاه 
کالیفرنیا برکلی« برای 

ساخت یک مرکز فضایی 
جدید

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

جلوه های مجازی!

فروش فراری ۴۱۲P در حراجی مونتری با قیمت ۳۰ میلیون دلار!

یکــی از تنها دو نمونه موجود فراری ۴۱۲P در دنیا با قیمــت قابل توجه ۳۰ میلیون دلار در حراجی مونتری به فروش رفت. در 
هفته خودرویی مونتری اتفاقات جذاب زیادی رخ می دهد. در جایی که حضور بنتلی های قبل از جنگ جهانی، دوزنبورگ های 
بسیار ارزشمند و نسخه های سفارشی بوگاتی شیرون بیشتر از محصولات تویوتا و هوندا دیده می شوند، نادیده گرفتن خودروهای 
ارزشمند کار راحتی خواهد بود؛ اما هنوز هم برخی خودروها در مونتری وجود دارند که کاملًا نگاه ها را به خود جلب می کنند و 
از جمله این محصولات می توان به فراری ۴۱۲P برلینتا اشــاره کرد که تنها ۲ نمونه از آن در دنیا وجود دارد و با قیمت ۳۰.۲۵ 

میلیون دلار در حراجی به فروش رفته است.

بنزما، خریدی ناامیدکننده برای الاتحاد
کریم بنزما یک سوم بازی های الاتحاد را به خاطر آسیب دیدگی از دست داد و یکی از بدترین خریدهای این تیم لقب گرفته است.
به گزارش ایسنا، کریم بنزما در اوج دوران فوتبالش رئال مادرید را ترک کرد. این بازیکن فرانسوی بازوبند کاپیتانی رئال را بر بازو 
می بســت و بعد از جدایی کریســتیانو رونالدو ستاره نخست خط حمله رئال شده بود. او با این حال تابستان سال قبل نتوانست 
برابر پیشــنهاد وسوسه کننده الاتحاد مقاومت کند و راهی لیگ عربستان شد.اما این مهاجم فرانسوی روزهای کابوس واری را در 
پیراهن الاتحاد تجربه می کند و یکی از بدترین خریدهای تیمش بوده است. بنزما در ۴۶ بازی الاتحاد در فصل جاری ۱۷ بار به 
خاطر آسیب دیدگی غایب بوده است. روزنامه المیدان الریاضی عربستان اعلام کرد که بنزما به دیدار فینال جام حذفی برابر الهلال 

نخواهد رسید تا شانس الاتحاد برای پیروزی و کسب جام در فصل جاری کمتر شود.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب نان سال های جوانی
کتاب نان ســال های جوانی بیشتر از آن که یک رمان 
عاشقانه باشــد یک رمان ضدجنگ است. رمانی که 
مســائل دوران پس از جنگ را بیان می کند و از تاثیر 
قحطی و جنگ بر انسان ها می گوید. گرسنگی را به 
تصویر می کشــد و از تلاش  آدم ها برای بقا می گوید. 
نان در کتاب هاینریــش بل فقط یک عنصر نمادین 
نیست، نان در این کتاب شخصیت و هویت دارد. نان 
سال های جوانی داستان والتر فندریچ جوان است که 
از ۱۶ سالگی به شهر آمده تا برای خود کاری دست وپا 
کنــد. او که در دوران قحطی ناشــی از جنگ بزرگ 
شــده و طعم گرســنگی را تا مغز استخوان احساس 
کرده، با اینکه سال هاســت شغل ثابتی دارد و درآمد 
قابل قبولی کســب کرده و زندگی متوسط و مطمئنی را می گذراند اما هنوز هم طعم گرسنگی و 
وحشــت آن بر او و زندگی اش سایه می اندازد. تا آنجا که در مواجهه با مغازه نان فروشی نمی تواند 
بر حرص بیش ازحدش برای خرید نان فائق آید. پدر فندریج معلم مدرسه شان است و مادرش به 
دلیل بیماری ریوی در بیمارستان بستری است و در روند داستان از بین می رود. آن ها گاهی برای 
دریافت نان رایگان به مغازه پدر شاگرد تنبل کلاس سر می زنند اما بعد از مدتی نانوا به آن ها غضب 
می کند و از آن به بعد دیگر از نان رایگان خبری نیست. او که طاقت گرسنگی را ندارد کتاب های 
پدر را مخفیانه بلند می کند و به بهای نیم قرص نان یا حتا کمتر می فروشد. اما با دیدن یک دختر، 

متوجه می شود آن دختر تنها چیزی ست که آن را بیشتر از نان می خواهد و...

اینگمار برگمان
برگمــان کارگردان ســوئدی ) ۱۹۱۸ –  ۲۰۰۷( یکی از از 
چهره های ماندگار سینمای جهان است. برگمان اولین فیلم 
خود را در ســال ۱۹۴۸ ســاخت. او در ابتدا با تحصیل هنر 
و ادبیات، بیشــتر وقت خود را به دیــدن و مطالعه ی تئاتر 
می گذرانــد. پس از مدتی به فیلم و آثار ســینمایی علاقه 
ی شــدیدی پیدا کرد و سرانجام با ســاختن فیلمی به نام 
"لبخندهای یک شــب تابستانی" مشهور شد. محبوب ترین 
و مهــم ترین آثار ســینمایی برگمان عبارتند از پرســونا، 
تــوت فرنگی های وحشــی، فانی و الکســاندر، مهرهفتم و 
 Ernst Ingmar :شــرم. ارنسْْت اینْگْمار برگمان )به ســوئدی
Bergman( )۱۴ ژوئیهٔ ۱۹۱۸ – ۳۰ ژوئیهٔ ۲۰۰۷( کارگردان، 
فیلم نامه نویس، و تهیه کنندهٔ معاصر ســوئدی بود که علاوه 
بر ســینما در تئاتر، تلویزیون و رادیــو نیز فعالیت می کرد. 
او از برجســته ترین فیلم سازان تاریخ سینما به شمار می رود. 
برگمان نخستین فیلمش را در سال ۱۹۴۶ با عنوان بحران ساخت. او نخستین بار در سال ۱۹۵۶ و با فیلم لبخندهای 
یک شب تابستانی و کسب جایزهٔ نخل طلأ »بهترین اثر طنز شاعرانه« توانست خود را به جهان اثبات کند.]۱[ از دیگر 
فیلم های مشــهور وی می توان به فریادها و نجواها، فانی و الکساندر، توت فرنگی های وحشی، پرسونا و مهر هفتم اشاره 
کرد.برگمان از سال ۱۹۵۳ همکاری خود را با سون نیکویست آغاز کرد که تا مرگ او ادامه داشت. همچنین، بازیگرانی 
چون هاریت آندرشون، بیبی آندرشون، لیو اولمان، ارلاند یوسفسن، گونار بیورنستراند، اینگرید تولین و ماکس فون سیدو 
نیز مانند سون نیکویست به برگمان نزدیک بودند و در بیشتر فیلم های او ایفای نقش کردند. بیشتر فیلم های برگمان در 
کشور سوئد اتفاق می افتند. از سال ۱۹۶۱ به بعد، بعضی از کارهای او در جزایر فارو فیلم برداری شدند. او در طول دوران 
حرفه ایِ خود ۶۲ فیلم ســاخت و بیش از ۱۷۰ نمایش را کارگردانی کرد. آخرین فیلم ســینمایی برگمان، ساراباند، در 
سال ۲۰۰۳ ساخته شد. برگمان روز دوشنبه ۳۰ ژوئیهٔ ۲۰۰۷، هنگامی که خواب بود، در ۸۹ سالگی درگذشت. از اکتبر 

سال ۲۰۱۵، چهرهٔ برگمان روی اسکناس ۲۰۰ کرونیِ سوئد )به دلیل تلاش های او در صنعت فیلم سازی( قرار گرفت.

فرهنگ

محقق ایرانی توانست با ارائه »پلتفرم جهانی نوآوری 
اقدام برای آب« در مجمع جهانی سرمایه گذاری موفق 
به دریافت جایزه اقتصاد ســبز آموزش سازمان ملل 
متحد شــود.امیرعباس محمدی کوشکی، سرپرست 
تیم اختراعات و نوآوری ایران در گفت وگو با ایســنا 
گفت: مجمع جهانی ســرمایه گذاری ســازمان ملل 
متحد که هر دو ســال یکبار بــه میزبانی دولت یک 
کشور برگزار می شود، امسال هشتمین مجمع جهانی 
ســرمایه گذاری با حضــور وزیران اقتصادی، ســران 
کشورها، دولت ها، ریاست ســازمان های بین المللی، 
سازمان های اوراق بورس و آژانس های جهانی سازمان 
ملل متحد، سفیر ۱۶۰ کشور برای سیاست گذاری چندجانبه و کمک به سرمایه گذاری چند جانبه 
توسط کشــورها به میزبانی دولت امارات در شهر ابوظبی برگزار شد.وی با بیان اینکه نمایندگان 
رســمی ایران نیز در هشتمین مجمع جهانی سرمایه گذاری »انکتاد« حاضر شدند، ادامه داد: تیم 
ملی اختراعات و نوآوری ایران نیز در این مجمع حاضر شد.کوشکی خاطر نشان کرد: در هشتمین 
مجمع جهانی ســرمایه گذاری، تیم ملی اختراعات و نوآوری ایران پروژه »پلتفرم جهانی نوآوری 
اقدام برای آب« را که توسط برنامه توسعه پایدار سازمان ملل متحد در اجلاس sdg۲۰۲۳ انتخاب 
و پذیرش شد، ارائه کردند.سرپرست تیم اختراعات و نوآوری ایران با بیان اینکه این پلتفرم از سوی 
دکتر علیرضا افضلی طراحی و عرضه شــد، اظهار کرد: وی توانست به پاس دریافت جایزه اقتصاد 
سبز آموزش سازمان ملل متحد، جایزه دکترای افتخاری در رشته کارآفرینی از دانشکده ملبورن 
استرالیا و کسب جایزه ارائه خدمات اجتماعی سازمان ملل متحد را دریافت کند.به گزارش ایسنا 
امیرعباس محمدی کوشکی نیز توانست جایزه ارائه خدمات اجتماعی اهداف سلامت سازمان ملل 

متحد را دریافت کند.

اعطای جایزه اقتصاد سبز آموزش سازمان ملل به 
طرح محقق ایرانی در حوزه آب

    سال بیستم    شماره  5378

ISC اعلام کرد؛

رتبه سوم ایران در بین کشورهای اسلامی در 
رتبه بندی شانگهای ۲۰۲۴
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سرمربی پاری سن ژرمن بعد از پیروزی در هفته نخست لیگ فرانسه خبر بدی به هواداران این تیم داد. به گزارش ایسنا، پاری سن ژرمن فصل جدید رقابت های 
لیگ فرانسه را با پیروزی آغاز کرد. تیم پاریسی توانست با نتیجه چهار بر یک لو آور را شکست دهد تا گام نخست را محکم بردارد. خبر تلخ برای پاریسی ها 
آسیب دیدگی شدید گونسالو راموس، ستاره پرتغالی این تیم، بود که از او به عنوان جایگزین اصلی کیلیان ام باپه در ترکیب تیم یاد می شود. به نوشته روزنامه 
لو پاریزین، لوئیس انریکه درباره مصدومیت راموس گفت: من پزشک نیستم اما آسیب راموس جدی به نظر می رسد. این بازیکن پرتغالی بعد از بازی با عصا 
ورزشگاه را ترک کرد و نشان داد که آسیب دیدگی او شدید است. هنوز باشگاه پاری سن ژرمن مدت دوری او از میادین را اعلام نکرده است. انریکه درباره 
پیروزی تیمش در این بازی گفت: همیشه بازی های اول سخت است و تیم در شرایط آمادگی قرار ندارد ولی ما در این بازی عملکرد خوبی از خود نشان 

دادیم و با شایستگی توانستیم به پیروزی برسیم.

در رتبه بندی جهانی شــانگهای سال ۲۰۲۴، عربستان، ترکیه و جمهوری اســلامی ایران به ترتیب با ۱۲، ۱۰ 
و ۹ دانشــگاه بیشترین تعداد دانشــگاه را در این رتبه بندی دارند. به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از مؤسسه 
استنادی و پایش علم و فناوری جهان اسلام )ISC(، در رتبه بندی منتشر شده در سال ۲۰۲۴ شانگهای، ۱۰۰۰ 
 MIT دانشگاه برتر جهان رتبه بندی شده اند که مانند سال گذشته، دانشگاه های هاروارد و استنفورد و مؤسسه
از ایالات متحده به ترتیب رتبه های اول تا سوم را از آن خود کرده اند. وضعیت دانشگاه های کشورهای اسلامی 
در رتبه بندی شانگهای در رتبه بندی جهانی شانگهای سال ۲۰۲۴، دانشگاه های ۱۲ کشور اسلامی در رتبه بندی 
حضور دارند. عربستان، ترکیه و جمهوری اسلامی ایران به ترتیب با ۱۲، ۱۰ و ۹ دانشگاه بیشترین تعداد دانشگاه 

را داشته اند. 

خبر بد انریکه برای هواداران پاری سن ژرمن

ورزشی

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران

چهارشنبه 4 بهمن 1402  12 رجب 1445  24 ژانویه 2024
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X۸ دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X۸ شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X۸ با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰۸ برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹۸۸ فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰۸(، قصه های وقت خواب )۲۰۰۸(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴۸۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱۸ و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱۸ جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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ورزشی

4 صفحه    سال بیستم ویکم    شماره  5711

قهرمانی 1.۶۸ میلیارد یورویی
چلسیِ انزو مارسکا با بیش از ۵۰ بازیکن و ۱.۶۸ میلیارد یورو هزینه پس از ورود تاد بولی به استمفورد بریج قهرمان جهان شد.

به گزارش ایسنا، از رحیم استرلینگ گرفته تا جیمی بینو گیتنز، انزو فرناندز، کول پالمر و مویسس کایسدو. دوران تاد بولی در راس مدیریت 
چلسی مملو از نام ها، قراردادهای چند میلیون پوندی و انتقادهای فراوان بوده است اما سه سال پس از ورود جنجالی او به استمفورد بریج، مالک 
باشگاه لندنی در سرزمین خودش قهرمان جهان شد.برای دستیابی به این هدف از تابستان ۲۰۲۲ بیش از ۵۰ قرارداد و سرمایه گذاری که در 
حال حاضر از ۱.۶۸ میلیارد یورو فراتر رفته، امضا شده است. حتی وقتی تیم در آمریکا بود هم بازیکن جدیدی خرید. )ژوآئو پدرو( اما بیش از 

۱۰۰ میلیون یورویی که آبی ها از کسب این عنوان به جیب زدند، خریدهای تاد بولی را توجیه می کند.


